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Geslaagde Algemene Leden Vergadering op 21 april 2022 

 

Onze jaarlijkse Algemene Leden Vergadering (ALV) die traditioneel gehouden 
werd in Hotel Vught,  kan geslaagd worden genoemd. Het was een geanimeerde 
bijeenkomst waarbij door de diverse sprekers actuele en interessante thema’s 
werden belicht. Door de leden werd goed gebruik gemaakt van de gelegenheid 
om vragen te stellen en opmerkingen te maken. Het aantal aanwezigen bedroeg 
127, een mooie opkomst. De vergadering werd zoals gebruikelijk afgesloten met 
een borrel en een goed bezochte lunch. 
 
De agenda bestond uit drie hoofdonderdelen: de specifieke VGC-onderwerpen, 
een voordracht over de actuele situatie van de Stichting Pensioenfonds Campina 
(SPC) en een uiteenzetting over de beleggingspolitiek van SPC. De presentaties 
van deze drie onderdelen alsmede de notulen van de vergadering kunt u vinden 
op onze website www.VGCampina.nl. Kies op de homepage in de linker kolom 
Alg. Leden Vergadering en daarna A.L.V. 21 april 2022. 
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Specifieke VGC-onderwerpen 
De vergadering werd geopend door voorzitter Toon van 
Hooijdonk die zich verheugd toonde over het feit dat 
bestuur en leden elkaar na twee schriftelijke ALV’s 
wegens de coronacrisis weer fysiek konden ontmoeten. 
Vervolgens kwamen de volgende onderwerpen aan de 
orde. 
 
Implicaties voor VGC van de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen 
Ter voldoening aan de bepalingen van de nieuwe wet, is door het bestuur een 
toekomstvisie geformuleerd waarin de strategische rol en doelstellingen van 
VGC zijn vastgelegd die als leidraad dienen voor bestuur en communicatie naar 
de leden. Er is een bestuursreglement opgesteld en er is een wijziging van de 
statuten voorbereid. Er is een continuïteitscommissie in het leven geroepen die 
de bestuurstaken overneemt indien het bestuur buiten staat zou raken om haar 
taken te vervullen. Tot leden van deze commissie zijn benoemd Frank Termote 
en Wim Baerveldt.  
De ALV stemde bij acclamatie in met de statutenwijziging en met de benoeming 
van de leden van de Continuïteitscommissie. 
 
Koepel Gepensioneerden  
Sinds een aantal jaren is VGC lid van de Koepel Gepensioneerden. Het doel van 
deze Koepel is om de krachten van verenigingen als VGC te bundelen en de stem 
van de gepensioneerden collectief te laten klinken op plaatsen waar dit van 
belang is. Er wordt veel samengewerkt met andere ouderenorganisaties om een 
vuist te maken. In de zomer 2021 is een manifest geformuleerd en in Den Haag 
gepresenteerd waarin een oproep wordt gedaan voor een integraal ouderen-
beleid: meepraten van senioren als het gaat om pensioenen, AOW, wonen, 
welzijn, veiligheid, digitalisering, zorg en zingeving. De Koepel mengt zich actief 
in het pensioendebat en bepleit op politiek niveau meer invloed voor de 
gepensioneerden. Er is een platform opgericht voor gesloten fondsen om hun 
specifieke belangen te bepleiten. Als VGC nemen we hieraan actief deel.    
 
Themamiddag 
In oktober 2021 heeft in Vught een succesvolle themamiddag plaatsgevonden.     
Voor 2022 is een themamiddag gepland in het Innovatiecentrum van Friesland 
Campina in Wageningen. Gezien het te verwachten aantal deelnemers en de 
beschikbare capaciteit zijn twee data gereserveerd: 22 en 29 september 2022. 
Nadere informatie kunt u elders in deze nieuwsbrief lezen.  
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Bestuurssamenstelling en bestuurstaken 
In de bestuurssamenstelling deed zich het afgelopen jaar slechts één wijziging 
voor: Rien van Berkel is tussentijds als bestuurslid VGC afgetreden in verband 
met zijn benoeming als bestuurslid van SPC. Stanny Buddingh’ treedt af wegens 
het einde van haar statutaire bestuurstermijn. Zij is door de ALV bij acclamatie 
herbenoemd voor een nieuwe termijn.  
 
Een belangrijke taak van VGC is het leveren van gekwalificeerde afgevaardigden 
voor het bestuur en het verantwoordingsorgaan van SPC. Het zoeken naar 
geschikte  kandidaten en het ervoor zorgdragen dat deze personen de 
noodzakelijke opleidingen volgen, vraagt veel aandacht van het bestuur.  
 

Communicatie met de leden 
De communicatie van VGC met haar leden verloopt via de website, via brief en 
via e-mail. Het gaat hier met name om de nieuwsbrieven en om de uitnodigingen 
voor bijeenkomsten. Omdat de verzending van papieren post steeds kostbaarder 
wordt en omdat het bestuur haar leden sneller wil kunnen informeren, doet de 
voorzitter een beroep op de leden om hun e-mailadres aan VGC kenbaar te 
maken zodat zoveel mogelijk kan worden overgegaan op digitale communicatie. 
Nu is circa 40% van onze leden nog niet digitaal aangesloten. 
 
Kerncijfers VGC 

 
 

Het nieuwe pensioenstelsel 
Omdat in Nederland in brede kring gemeend wordt dat het bestaande 
pensioenstelsel niet meer past bij de huidige tijd, is er enkele jaren geleden door  
sociale partners besloten om het stelsel te moderniseren. Het gesloten akkoord 
is inmiddels vertaald in een wetsvoorstel dat binnenkort door de Tweede Kamer 
in behandeling zal worden genomen. Op het voorliggende wetsontwerp is veel 
kritiek, met name vanwege de complexiteit. Deskundigen van de Koepel maken 
zich zorgen omdat zij van oordeel zijn dat het met de kennis van de Tweede 
Kamerleden omtrent pensioenen slecht gesteld is. Ook zijn zij van mening dat 

2017 2018 2019 2020 2021

Gepensioneerden 7.037 7.039 6.977 6.917 6.889

Slapers 4.142 3.851 3.643 3.442 3.224

Nog actief 1.407 1.296 1.197 1.090 966

Totaal 12.586 12.186 11.817 11.449 11.079

Aantal leden VGC 1.484 1.589 1.539 1.493 1.523

  als % van totaal 11,8% 13,0% 13,0% 13,0% 13,7%

  waarvan aspirant-leden 113 148 161 162 150
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het nieuwe stelsel in tegenstelling tot de uitgangspunten bij aanvang, weinig 
‘koopkracht’-garanties voor gepensioneerden bevat. 
 
SPC is een zogenaamd gesloten fonds. Dat wil zeggen dat er geen nieuwe 
deelnemers kunnen toetreden en dat er geen premie meer ontvangen wordt. De 
nieuwe wet houdt geen rekening met gesloten fondsen. Dit betekent dat SPC 
niet onder het nieuwe wettelijke regime zal kunnen vallen en dat de huidige 
pensioenwet voor ons fonds van toepassing blijft. Vanuit het platform gesloten 
fondsen van de Koepel zijn er gesprekken met het Ministerie van SVZ om voor 
gesloten fondsen ook een nieuwe keuzemogelijkheid te creëren om al dan niet 
in te varen in het nieuwe stelsel. De planning is dat de nieuwe wet per 1 januari 
2023 in gaat. 
 
Om deskundigheid op gebied van pensioenen te vergroten en een mening te 
kunnen vormen over de toekomstige veranderingen, is door het bestuur een 
pensioencommissie ingesteld, bemand door Atze Schaap, Joan van Oorschot en 
Arnout Traas. Atze en Joan zijn bestuursleden van VGC, Arnout is een VGC-lid 
met veel pensioenkennis. De commissie bereidt een studiemiddag voor.  
 
Financiële zaken 
Penningmeester Ed van Gastel gaf toelichting op de 
cijfers van afgelopen jaar en de begroting van 2022.  
 

De kascontrolecommissie bestaande uit de heren Piet 
van den Heuvel en Cees de Wit concludeerde dat de 
gepresenteerde balans en resultatenrekening een 
correcte weergave is van de feiten. De penningmeester 
werd gecomplimenteerd voor de uitstekende registratie. 
De kascommissie  stelde voor de penningmeester en het 
bestuur te dechargeren over 2021. De kascommissie 
merkte nog op dat VGC een vermogende vereniging is en vroeg zich af hoe in de 
toekomst met de reserves zal worden omgaan.  
Het bestuur vroeg de vergadering goedkeuring voor de volgende voorstellen: 

- Handhaven  Voorziening Belangen Behartiging maximaal op € 50.000. 
- Resultaat 2021 ad € 3.153 ten gunste brengen van Algemene Reserve. 
- Contributie in 2023 ongewijzigd laten: leden € 16 en aspirant leden € 8.   
- Goedkeuring begroting 2022. 
- Benoeming nieuwe kascommissie bestaande uit de heren Cees de Wit en 

Jo Neijnens. Reserve-lid: Piet van den Hurk 
De vergadering ging akkoord met de voorstellen en dechargeerde onder applaus 
het bestuur.  
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Nieuws over Stichting Pensioenfonds Campina. 
Voordracht door Martien van den Hoven, voorzitter van SPC 

 

Nadat fondsvoorzitter Van den Hoven enkele 
lichtbeelden heeft laten zien over de bestuurs-
configuratie van SPC,  over de kenmerken van ons 
fonds en over de samenstelling van het deel-
nemersbestand, ging hij in op de financiële 
positie van het pensioenfonds.  
 
De situatie is in de afgelopen twee jaar fors 
verbeterd. Dankzij deze vooruitgang was het 
mogelijk om de pensioenen met ingang van 
januari jongstleden met 3,1% te verhogen. Over 
de laatste tien jaar is er echter nog een indexatie-achterstand van 9,8%. Hoewel 
de beurzen onder invloed van de oorlog in Oekraïne een flinke tik hebben gehad, 
stijgt de beleidsdekkingsgraad -de bepalende factor voor indexatie- dankzij de 
positieve renteontwikkeling. Indien de beleidsdekkingsgraad per 31 oktober 
124% of hoger is, mag er in januari 2023 volledige indexatie worden gegeven. 
Per einde maart was deze indicator 128,1%. Spreker hield zijn gehoor bij 
herhaling voor dat de vooruitzichten positief lijken, maar dat de instabiele 
politieke situatie in de wereld alles onzeker maakt.  
 
Wat betreft het juridische geschil tussen SPC en Royal FrieslandCampina (RFC) 
zijn er geen ontwikkelingen te melden. RFC heeft bij de Hoge Raad een cassatie-
verzoek ingediend en het wachten is nu op een uitspraak van dit rechtscollege. 
 
Martien ging vervolgens in op de situatie omtrent het nieuwe pensioenstelsel. 
Hij legde zijn gehoor uit welke ingewikkeldheden er voor het fonds met het 
nieuwe stelsel verbonden zijn. Met name het omzetten van de huidige 
aanspraken naar individuele pensioenpotjes brengt een enorme rekenexercitie 
met zich mee. Hij herhaalde wat voorzitter Toon van Hooijdonk reeds betoogd 
had, dat het in het voorliggende wetsvoorstel voor de meeste gesloten fondsen 
niet mogelijk is om in het nieuwe stelsel in te varen omdat er geen directe 
betrokkenheid meer is van de werkgever. 
 
Tenslotte besteedde de SPC-voorzitter nog enkele woorden aan de 
toekomstvisie van het fonds. Op lange termijn zal SPC door daling van het aantal 
deelnemers te klein zijn om zelfstandig te kunnen blijven voortbestaan. 
Samengaan met een ander fonds, toetreding tot een algemeen pensioenfonds 
of waardeoverdracht aan een verzekeringsmaatschappij zouden te overwegen 
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zijn.  Deze alternatieven zullen door het bestuur van SPC worden uitgewerkt  om 
op termijn de juiste keuze te kunnen maken.  

 
Belegging van het Pensioenvermogen. Voordracht door Frank Verveld, tot 

voor kort voorzitter van de Beleggingscommissie van SPC 
 
Frank Verveld -na drie zittingstermijnen recentelijk 
afgetreden als bestuurslid van SPC- is lang voorzitter 
geweest van de beleggingsadviescommissie van het 
fonds. De beleggingsadviescommissie bestaat uit drie  
bestuursleden met beleggings- en financiële ervaring, 
twee externe beleggingsadviseurs en de directeur van 
het pensioenbureau. De commissie  adviseert het 
bestuur van SPC omtrent het beleggingsbeleid. Het 
bestuur neemt de beslissingen. Northern Trust voert de beleggingsadministratie.  
 
Het bestuur heeft de ambitie  om waardevaste  pensioenen uit te keren. Dit kan 
alleen als er voldoende rendement wordt behaald. Hiertoe moeten tot op zekere 
hoogte risico’s worden geaccepteerd. SPC kent een conservatief beleggings-
beleid waarbij de beleggingen zijn afgestemd op de lange termijn pensioen-
verplichtingen. Rentewijzigingen hebben grote invloed op deze verplichtingen. 
De verhouding tussen het beleggen in obligaties en het beleggen in aandelen 
enerzijds en het in hoge mate afdekken van rente- en valutarisico anderzijds 
moeten leiden tot aanvaardbare risico’s voor het fonds.  
Spreker toonde een tabel waarin de gevoeligheden van de dekkingsgraad ten 
opzichte van koersontwikkelingen en rentefluctuaties werden weergegeven. 
Voor SPC betekent een rentewijziging van 1% een dekkingsgraadverandering van 
circa 8%.  
 

SPC heeft in het verleden een aantal keren in zwaar weer verkeerd maar onze 
financiële positie is nu gezond. Het gemiddelde rendement op de beleggingen 
was over de laatste vijf jaar 6,6%. 
 

Hij liet weten dat het belegd vermogen in Rusland en Oekraïne slechts 0,05% van 
het totaal bedraagt.    
 
In 2021 heeft het bestuur een Maatschappelijk Verantwoord Beleggingsbeleid 
geformuleerd. Dit beleid is gebaseerd op de uitkomsten van het onder 
werknemers en pensioengerechtigden uitgevoerde onderzoek uit 2019.   
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Rondvraag 

Door de leden werd goed gebruik gemaakt van de rondvraag.  
 
De vraag werd gesteld hoe hoog het schadebedrag is dat de inzet is van de 
rechtszaak tussen SPC en RFC. De voorzitter deelde mee dat hier in het belang 
van de zaak geen mededelingen over gedaan kunnen worden. 
 
Geconstateerd werd dat de beleggingscommissie mooie rendementen heeft 
gerealiseerd, maar tevens werd vastgesteld dat de rendementen bij het fonds 
van Unilever hoger zijn. Frank Verveld antwoordde daarop dat het fonds van 
Unilever meer risico heeft genomen hetgeen blijkbaar goed uitpakte, de 
aanvangsdekkingsgraad, dus het vermogen, van dit fonds was hoger en Unilever 
is een rijke werkgever die meer stortingen in het fonds heeft gedaan.   

 
 

 
Afronding van de vergadering 

Aan het slot van de vergadering stond voorzitter Van Hooijdonk stil bij de 
bestuursleden die in de afgelopen twee jaar zijn teruggetreden. Op de eerste 
plaats Piet van den Hurk die gedurende vijftien jaar het gezicht van VGC was. Piet 
heeft in deze periode met grote inzet enorm veel werk verricht door de opbouw 
en het actueel houden van het ledenbestand. Martien van den Hoven heeft 
gedurende zijn korte VGC-tijd veel kennis opgedaan over de pensioenwereld en 
zich daarmee voorbereid op zijn voorzitterschap van SPC. Rien van Berkel 
speelde met veel kennis van zaken een leidende rol bij het oplossen van het 



8 
 

Aegondossier, de invoering van de privacyregels en het formuleren van de 
nieuwe statuten. Ook Rien is inmiddels bestuurder van SPC. Frank Termote 
tenslotte hanteerde gedurende twee zittingsperioden de voorzittershamer. Hij 
ontplooide veel initiatieven die van groot belang waren voor de huidige status 
van onze vereniging. Frank is inmiddels lid van het Verantwoordingsorgaan van 
SPC.  Piet, Martien, Rien en Frank werden allen hartelijk bedankt voor hun inzet 
en betrokkenheid en ontvingen een kleine attentie. Een feestelijke 
afscheidsbijeenkomst  zal nog plaatsvinden. 
De voorzitter sprak tenslotte nog zijn dank uit jegens de sprekers van de dag en 
dankte de toehoorders voor hun aanwezigheid en aandacht. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Website 
 

Onze Nieuwsbrief verschijnt maar enkele keren per jaar. Actuele informatie 
over VGC kunt u ook vinden op onze website www.vgcampina.nl 

 

Datum Algemene Leden Vergadering 2023:   20 april 2023 
Plaats van handeling:                            Hotel De Valk, Vught 

 
 

Contact met VGC 
 

Heeft u vragen over VGC of wilt u reageren op deze Nieuwbrief: stuur een 
berichtje naar VGCampina@hotmail.com 

 
Het postadres van VGC is:  

Secretariaat VGC, Dorpsstraat 81, 5735 EC Aarle-Rixtel. 
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Beleidsdekkingsgraad mei 2022 

De beleidsdekkingsgraad, het getal dat bepalend is voor het al dan niet indexeren 
van onze pensioenen, blijft zich gunstig ontwikkelen. 
De beleidsdekkingsgraad is het gemiddelde van de laatste twaalf actuele 
dekkingsgraden aan het einde van elke maand. Na iedere maand,  wordt het 
cijfer van de actuele maand toegevoegd en vervalt het getal van dezelfde maand 
uit het jaar ervoor.  
Onderstaand kunt u zien hoe het er voor nu staat. Vanaf 110% is gedeeltelijke  
indexering toegestaan en vanaf 124% mag volledige aanpassing worden 
toegepast. De beleidsdekkingsgraad per 31 oktober is bepalend voor de 
indexering op 1 januari van het volgende jaar. 
De twee factoren die de dekkingsgraad het meest beïnvloeden, zijn de 
beurswaarde van de beleggingen en de lange-termijn-rente. Onder invloed van 
de internationale ontwikkelingen staan de beurzen flink onder druk doch voor 
de pensioenfondsen wordt dit meer dan gecompenseerd door de stijgende 
lange-termijn-rente. 
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Themamiddag 2022 
 

Waar: Innovatiecentrum FrieslandCampina  
Bronland 20, 6708 WH Wageningen 

  
Wanneer:  U kunt kiezen: 22 september of 29 september. 

Omdat het Innovatiecentrum plaats biedt aan 
maximaal 100 personen en omdat verwacht wordt 
dat er veel belangstelling voor deze middag is, 
worden er twee bijeenkomsten georganiseerd. 

  

Thema: Productinnovatie bij FrieslandCampina 
  

Programma:  13:30 uur Ontvangst 
 14:00 uur Presentatie FrieslandCampina  
 15:15 uur Rondleiding door Innovatiecentrum 
 16:30 uur Aangeklede borrel 
 18:00 uur sluiting 
  
Parkeergelegenheid: In voldoende mate 
  
Bereikbaarheid per 
openbaar vervoer: 

Per NS naar station Ede-Wageningen; vanaf daar 
buslijn C3 

  
Bereikbaarheid voor 
minder-validen: 

De locatie is toegankelijk voor rolstoelgebruikers en er 
is gelegenheid om voor de deur uit te stappen. 

  
Aanbeveling: Mogelijk dat je kunt regelen om samen te rijden. 

Bijvoorbeeld als je weet dat dit een probleem is voor 
iemand. 

  
Aanmelden via post: Zie bijgevoegd aanmeldformulier 
  
Aanmelden via mail: vgcampina@hotmail.com; vermeld svp de gevraagde 

info op het aanmeldformulier 
  
Aanmeldingstermijn: Tot uiterlijk 12 augustus 2022 
  
Bevestiging:  U krijgt van ons een bericht met een bevestiging over 

de datum waarop u wordt verwacht. 
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Ingezonden bericht: 
Herinneringen over Campina IJsfabriek Eindhoven gezocht! 

 

Het industrieel erfgoed aan de Dirk 
Boutslaan 1 in Eindhoven, wordt binnen-
kort getransformeerd waarbij het oude 
karakter bewaard zal blijven. Onder de 
nieuwe naam “Koelhuis Eindhoven” krijgt 
het gebouw een nieuwe rol in de stad. 
Daarbij is het belangrijk om de historie van 

het gebouw te documenteren en jullie hulp is hiervoor hard nodig! 
Wij zijn op zoek naar herinneringen van de Campina IJsfabriek Eindhoven! Heeft 
u er gewerkt? Kent u iemand die er werkte? Kwam u er wel eens? Help ons om 
de rijke geschiedenis te documenteren! 
Waar zijn wij naar op zoek: verhalen, objecten, foto’s, documenten, leuke feitjes 
over het gebouw.  
  
Heeft u informatie of een herinnering die u wilt delen? Neem contact met ons 
op via info@koelhuiseindhoven.nl                                                  Veerle Bazelmans 
  

 

BELANGRIJK  Verzoeken van het bestuur aan de leden  BELANGRIJK 
 

Om kosten voor onze vereniging te besparen en om het werk van de 
bestuursleden te verlichten, verzoeken wij u vriendelijk: 

➢ Als u de Nieuwsbrief nog per post ontvangt, geef ons alstublieft uw e-
mailadres door zodat we u in het vervolg digitaal kunnen bereiken. 

➢ Is uw e-mailadres gewijzigd, geef ons alstublieft het nieuwe adres door. 
➢ Is uw bankrekeningnummer of woonadres gewijzigd, geeft ons alstublieft 

uw nieuwe gegevens door. 
➢ Familieleden: mocht uw vader of moeder die lid is van onze vereniging  

onverhoopt overlijden, meld dit alstublieft bij ons. 
 

Koepel Gepensioneerden 
 

Bent u geïnteresseerd in de discussie over het nieuwe pensioenstelsel, in zorg en 
welzijn voor ouderen, in het thema senioren en veiligheid of andere 
onderwerpen die voor onze leeftijdscategorie van belang zijn, kijk dan eens op 
de website: www.koepelgepensioneerden.nl U vindt hier een schat aan 
informatie. 
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Nieuws over onze leden 
 

Sinds het verschijnen van onze vorige Nieuwsbrief is van onderstaande leden 
bericht van overlijden ontvangen:  
  

 
 
 
 
 
 
 

A.P. van MERRIENBOER OUD-GASTEL 89 jaar

mw.G.C.C.M. SMULDERS SINT MICHELSGESTEL 64 jaar

A. BARENDREGT STRIJEN 82 jaar

mw.C. CASTELEYN-van BUUREN OUD ALBLAS 90 jaar

T.L. van DIEMEN EDAM 91j aar

A.M.H. KUIPERS LANDGRAAF 89 jaar

A. van de KRAATS BLARICUM 89 jaar

T. BOELE SLIEDRECHT 94 jaar

W. KUIJPERS GEMERT 84 jaar

mw. T. OYEN-SLANGEN SWALMEN 88 jaar

mw.L. de CLERCQ de DIE FICTORIE OOSTERWOLDE 81 jaar

M. de REUS STOLWIJK 87 jaar

W. HEINS FIJNAART 67 jaar

H.J.M. DEGREEF VEGHEL 84 jaar

mw.I.M. SCHWEDLER MAES ROTTERDAM 90 jaar

mw.H.B. HARBERINK-KLIEVINK WASSENAAR 95 jaar

P.G. AAIJ URSEM 85 jaar

J. van der MEULEN SPIJKENISSE 81 jaar

H.P. LINDERS WILBERTOORD 81 jaar

mw.J.M. BRUGMAN-BOS HEERHUGOWAARD 92 jaar

J. VERAAR NIEUWERBRUG 89 jaar

L.C. PIELSTROOM ALPHEN a/d RIJN 85 jaar

J.W.A. BOERS AMSTERDAM 94 jaar

T. van BEMMELEN RIJSWIJK 90 jaar

A.H.J. BOORMANS BORGHAREN 82 jaar

mw.G. OPPEDIJK-JAARSMA LINSCHOTEN 96 jaar

mw.C. van der WENS- V BROEKHUIJSEN 'S-HERTOGENBOSCH 89 jaar

J.F.C. van der STAAIJ BERGEIJK 69 jaar

H.W.J. KLAASSEN BERGEIJK 85 jaar

L. LAMARA WOERDEN 83 jaar

J.G. van HAM LUYKSGESTEL 90 jaar

H.J van BERLO UDEN 83 jaar

J.M. SLABBERS HORN 82 jaar

D.J. VRIJENHOEK SPYKENISSE 69 jaar

C.J. DORTLAND GOUDA 77 jaar

A.P.M. ROMBOUTS LOON OP ZAND 81 jaar

S.G. van der WEIJDEN ETTEN-LEUR 86 jaar
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In de afgelopen maanden hebben we de volgende nieuwe leden  en aspirant-
leden mogen verwelkomen:  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Zuivelgeschiedenis op onze website 

 

Onze oud-collega Tom Derde zag hoe de oude bedrijfsgebouwen van Campina 
Eindhoven een metamorfose ondergaan. Hij maakte er foto’s van en schreef er 
een artikeltje over dat u op onze website kunt lezen. Ga naar www.vgcampina.nl 
kies op de homepage Zuivelgeschiedenis en vervolgens Campina Eindhoven. 
Uw redacteur werd door het artikel van Tom geïnspireerd en heeft in deze 
rubriek een bijdrage geplaatst over het kaasopslag- en verpakkingsbedrijf te 
Roermond. Misschien inspireert het u ook. Bent u in het bezit van interessante 
foto’s van het bedrijf waar u gewerkt heeft of heeft u er een leuk verhaal over? 
Stuur het naar VGCampina@hotmail.com en wij zetten het voor u op onze 
website. 

W.A.M. PEETERS MAASHEES

N. SIMO VILA LOS ANGELES (USA)

J.P. CUYPERS VELDHOVEN

L. van HATTUM GORSSEL

mw. A. MAK BERGAMBACHT

W. HESSELS ROERMOND

mw. C.M. van den BERG-VAN NIMWEGEN NUENEN

G.T.H. GOOREN HORST

A. SCHAAP WADENOIJEN

J. de VEER TILBURG

J.M.M. KLERKS OUD-BEIJERLAND

J.F.A. MEIJER MAASDAM

H. MAAS GEMERT

C.A.M. van ROESTEL TILBURG

mw. L.C.A.M. KOEDIJK-BREKELMANS TILBURG

C.E. van ROESSEL BOXTEL

H. van DUIJNHOVEN VOLKEL

A.B. VERVER UDEN

C.P. de WIT ROSMALEN

J.A.M. van POL ECHT

A. TRAAS IJSSELSTEIJN

C.J.M. HABRAKEN SINT OEDENRODE

A..F.M. MEEUWISSEN GASTEL

F. ISSIK CUIJK

J.H. BAKKER BEST

A. van MERSBERGEN GENDEREN

R. HESEMANS LOMMEL (BELGIË)

J.A. LANGEDIJK WINKEL

M. van der MOLEN BERGHEM

J. ADRIAANS SOMEREN-EIND

R. ROTHKRANTZ DE MEERN

S. de HAES NIJMEGEN
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Clubliefde 

 
Als ik u vertel dat er overeenkomsten bestaan tussen de Tachtigjarige Oorlog en de Nederlandse 

eredivisie van het betaalde voetbal, begint u vermoedelijk aan mijn verstand te twijfelen. Die 

twijfel is misschien wel terecht, maar als u dit stukje gelezen hebt, verwacht ik toch enige begrip. 

 

De Tachtigjarige Oorlog (1568-1648) was een chaotische periode in onze vaderlandse 

geschiedenis waarbij zeven provincies of gewesten zich ontworstelden aan het Spaans-Habs-

burgse gezag. Vooral tijdens de eerste decennia van deze oorlog vonden er op het huidig 

Nederlands en Belgisch grondgebied veel bloedige gevechten plaats waarbij er massaal 

gesneuveld werd. Opvallend verschijnsel daarbij was dat het niet de bevolking zelf was die aan 

de gevechten deelnam, maar bij elkaar geraapt strijdvolk uit alle delen van Europa. Alva en zijn 

opvolgers bedienden zich weliswaar vooral van soldaten uit hun eigen land, maar Willem van 

Oranje, zijn broers en andere leidende figuren aan de kant van de opstandelingen huurden 

strijders in afkomstig van overal, een soort uitzendbureau-aanpak. Soldaten vochten niet voor 

vrijheid, vaderland of een ideologie, zij vochten om den brode. En dat brengt me bij het 

hedendaagse betaalde voetbal. Voetballers strijden niet voor hun club, hun stad of hun streek, 

zij betreden het veld als werknemers. Na het maken van een doelpunt kussen ze demonstratief 

het clubembleem op hun voetbaltruitje, maar dat is niet uit liefde of overtuiging, het is alleen om 

verbondenheid met hun broodheer en de supporters te suggereren. Aan het einde of in het 

midden van het seizoen, waarbij de KNVB zich helemaal niet over competitievervalsing druk 

maakt, tekenen ze zonder gewetensbezwaren een contract bij de grootste concurrent als het 

salaris daar beter is of wanneer het in hun carrièreontwikkeling past. Alle eerste elftallen van de 

eredivisieclubs bestaan dan ook alleen nog maar uit vreemdelingenformaties die net zo divers zijn 

samengesteld als de strijdgroepen uit de eerder genoemde oorlog. Voor mij is daarom de extreme 

clubliefde van supporters niet te begrijpen. Hun vaders en grootvaders stonden langs de lijn om 

hun stad- of streekgenoten aan te moedigen. Nu schreeuwen ze zich de kelen schor voor 

voetballers die uit landen komen waarvan veel supporters nog nooit gehoord hebben. Ze zouden 

door taalverschillen met die spelers zelfs geen woord kunnen wisselen. 

 

Er is nog een tweede opvallende overeenkomst tussen de genoemde oorlog en het voetbal-

spektakel. De krijgsheren uit onze vrijheidsoorlog waren maar matig betrouwbaar op het punt van  

uitbetaling van soldij. De strijders zochten dan compensatie door op grote schaal te plunderen, 

brand te stichten en ander onheil aan te richten ten koste van de lokale bevolking. Het verhaal 

van de Spaanse Furie uit 1576 waarbij de Antwerpse bevolking dagenlang op grote schaal werd 

geterroriseerd door Spaanse troepen, kunt u zich vast nog herinneren uit de geschiedenislessen 

van vroeger. U ziet onmiddellijk de parallel met de supportersrellen. Na afloop van een wedstrijd 

barst er geweld los ten koste van degenen die het dichts in de buurt zijn. Dankzij de inzet van 

veel politie worden doorgaans de ernstigste uitwassen beteugeld. Zou de politie afzijdig blijven, 

dan zouden er elke speeldag na het laatste fluitsignaal Ajax-, Feijenoord- PSV-furies door 
Nederlandse steden gaan. 

Frans Savelkouls 


